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Lamačan 9
Deti – dôležití hostia Hrubých hodov

Absolútny úspech a uslzené nadšenie bolo v piatok po vystúpení speváčky Jadranky 

a jej hosťa Maroša Banga, nevidiaceho slovenského Botticceliho v prvý deň hodov. 

Divákov nadchlo aj vystúpenie Rozsutca – súboru veľkých i malých z lamačského Domu 

sociálnych služieb na Furmanskej ulici.

Verne slúžil hodovníkom po celé hody stan 

Spolku vyslúžilých vojakov Lamač, ktorí si 

doniesli aj poľnú kuchyňu s  „poctivými“ po-

lenami na kúrenie. Potúžiť sa sem zašli nielen 

bývalí vojaci, ale aj ich spoločníčky. 

Druhý deň Hrubých hodov sa začal straši-

delne. Na javisko sa prirútili členovia Ba-

ba Jaga Band, naozajstné strašidlá v zapláta-

ných kostýmoch. Správne strigônsky narobi-

li kriku a hrmotu až zaliehalo v ušiach. Napriek 

všetkým čarovaniam, obecenstvo nezohriali. 

Pred vetrom sa v cukrárni ukryla maškrtiť ro-

dina Matuškovcov a ich hodoví hostia Martin-

kovci z  Veľkých Levár. Hovorca oboch rodín, 

štvorročný Paťko, porozprával o  rodine všet-

ko, čo vedel. Preňho hody znamenali predo-

všetkým kolotoče a ostatné atrakcie, ktorých 

sa vzdal, kým dospeláci vypijú kávu, len za čo-

koládu.

Prítomných potešila svojimi operetnými i  ci-

gánskymi piesňami aj Marika Godová, večer 

zase mladých i starších vystúpenie americkej 

speváčky Nicole Mc Cloud. Cez koncert Sen-

zusu vyletovali z námestia horiace svetiel-

ka ako lodičky ponad Lamač k úpätiu Malých 

Karpát a tam zhasínali. Bolo to veľmi pekné!

Všimli sme si, že po námestí pobiehajú a po-

hadzujú dlhými vlasmi malé slečny. So súhla-

som Jelašičovcov, potomkov prvých Lamača-

nov, ktorí stále hovoria po chorvátsky a  ma-

jú cez storočia kontakt s  príbuznými v  Chor-

vátsku, sme oslovili ich vlasaticu, osemročnú 

Sáru. Rada číta knihy aj časopisy, ale cez hody 

nechýbala ani deň na autodróme, lodi, torná-

de. Musíme žalovať na mladšieho brata Deni-

sa, šklbal ju za dlhé vlasy, ktoré jej otec vystre-

lil v strelnici za päť eur.

Ako na správnych hodoch, bolo čo jesť i  piť, 

nechýbal chutný burčiak. Oslovili sme i nášho 

prísne sa tváriaceho okrskára s  kolegom, či 

majú čo robiť, tváre im ozdobil úsmev, že veru 

je služba príjemnejšia, keď sa nič nedeje.

V nedeľu sa program sústredil na vystúpenie 

folklórnych súborov z  Lamača i  Devína, naša 

Rozálka už tradične potešila krásnym vystú-

pením. Záver hodov bol v  znamení skupiny 

Eminent.                   

Anica Seewaldová

Rozhovor s poslancom

Navrhneme 
zmenu rozpočtu

Hovoríme s  Ing. Rado-

slavom Olekšákom, 

predsedom Komisie fi-

nančnej, podnikateľských aktivít a dopra-

vy MÚ Bratislava-Lamač.

Na začiatku tohto roku vás najviac trápi-
lo, že Mestská časť BA-Lamač nedostala 
toľko finančných prostriedkov, s kolkými 
rátala. Ako sa hospodári doteraz so súčas-
ným rozpočtom?
Už pri schvaľovaní rozpočtu bolo jasné, že 

tento rok z hľadiska plnenia príjmov bude veľ-

mi zložitý. Žiaľ, prehĺbenie ekonomickej krí-

zy v  tomto roku má vplyv aj na pokles príj-

mov pre samosprávy, a tým aj pre našu mest-

skú časť. Z toho dôvodu možno očakávať vý-

padok zhruba na úrovni 100 tis. EUR, možno 

i  viac. V  septembri budeme mať na progra-

me zasadnutia zastupiteľstva návrh na zme-

nu tohtoročného rozpočtu, pričom treba pri-

praviť aj kroky na budúci rok. Ten má byť pre 

samosprávy ešte o niečo horší z hľadiska da-

ňových príjmov ako tento rok. Bude veľmi za-

ujímavé sledovať, ako mestskí poslanci budú 

riešiť problematiku prerozdelenia daní me-

dzi mestské časti na rok 2010. Nerobím si veľ-

ké ilúzie, keďže vieme ako sme dopadli ten-

to rok. Preto je potrebné jednoznačne šetriť 

na „spotrebe“ miestneho úradu, tak aby sa vý-

padky dotkli Lamačanov čo najmenej.

Ktoré veľké investičné projekty nás ešte 
čakajú v Lamači v tomto roku?
V  tomto roku sa mala komplexne rekonštru-

ovať škôlka na Heyrovského ulici, žiaľ, z  dô-

vodu spackaného výberového konania sa len 

nutne opravil havarijný stav, z čoho som veľ-

mi smutný. No viac ma trápi, že mnohé pro-

jekty sa nedotiahli do konca - parčík s lavička-

mi a chodníkom pri školskom dvore, či spre-

vádzkovanie nových stánkov na našom trho-

visku, ktoré už dlhé mesiace mohli slúžiť La-

mačanom (azda sa to podarí miestnemu úra-

du v septembri), 13 košov na psie exkrementy 

sme schválili v marci a koncom augusta nie je 

osadený z nich ani jeden... To nehovorím, koľ-

ko trvalo sprevádzkovanie toaliet v kine a po-

dobne. Čiže, veľké nás už nečaká nič, možno 

sa podarí zachrániť niektoré akcie, ktoré sú 

menšieho charakteru. To však už nie je o krí-

ze, to je o niečom inom.

 kl

Výborná atmosféra na Hrubé hody prilákala mladých i starších.
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Zopár otázok sme v  tejto súvislosti položi-

li Vlaste Rychtárikovej, vedúcej Oddelenia 

územného rozvoja a dopravy  MÚ BA-Lamač.

Aký bol záujem obyvateľov o  verejné 
zhromaždenie, koľko ľudí sa na ňom zúčast-
nilo?
Myslím, že záujem bol, pretože po oznámení o 

konaní verejného zhromaždenia sa ľudia pýta-

li na tento projekt telefonicky aj osobne. Prišlo 

zhruba 60 občanov, nižšiu účasť asi ovplyvni-

lo aj letné obdobie. Aj pani starostka na otáz-

ku, prečo je zhromaždenie zvolané v dovo-

lenkovom období, konštatovala: „My pracuje-

me nepretržite a operatívne podľa stavu roz-

pracovanosti projektu sme ho zvolali pred za-

sadnutím miestneho zastupiteľstva. Aj to bolo 

v čase dovoleniek (23. júla). Samotný projekt 

bol pripravovaný a prezentovaný na zasadnu-

tiach komisií a poslancov od októbra 2008.

Kto sa zúčastnil na verejnom zhromaždení 
za miestny úrad a  ktorí poslanci boli prí-
tomní?
Za MÚ starostka Oľga Keltošová, prednostka 

Patrícia Martincová a ja, za poslancov Ľudovít 

Lučenič, Radoslav Olekšák, Daniel Valentovič, 

Mária Pikulíková a Marta Janyšková.

Aké boli hlavné otázky v  súvislosti s pro-
jektom? 
Otázky sa týkali objektov polyfunkčných by-

tových domov v tvare „L“ a s tým súvisiaci-

mi problémami, akými sú napr. umiestnenie 

v blízkosti bytových domov na Studenohor-

skej 22-28, nárast statickej dopravy, nárast 

hluku, výrub existujúcej zelene a pod. 

Aké výhrady mali občania k projektu?
V súvislosti s projektom zazneli hlavne nega-

tívne reakcie, nakoľko prevažná časť občanov 

bola práve z týchto bytových domov Stude-

nohorská 22-28. Napriek tomu, že tento ná-

vrh projektu je výnimočný tým, že sa na je-

ho spracovaní a realizácii budú podieľať súk-

romné spoločnosti – obdoba projektov PPP, 

spolupráca súkromného a verejného sektora, 

v tomto prípade však mestská časť do tohto 

projektu nevloží finančné prostriedky, len po-

skytne pozemky na jeho realizáciu. Občania 

vyjadrili svoj názor, že sú spokojní s terajším 

stavom námestia, poprípade súhlasia s jeho 

revitalizáciou, ale bez výstavby bytových do-

mov.

Po Lamači už koluje petícia proti tejto revi-
talizácii. Čo to pre úrad, resp. pre plnenie 
tohto projektu bude znamenať?
O petícii bola informovaná komisia výstavby, 

územného rozvoja a regionálnej politiky (sta-

vebná komisia) na svojom zasadnutí 20. jú-

la, už bola oficiálne doručená na MÚ. Petícia 

bude riešená v súlade s príslušnými právnymi 

predpismi a pripomienky resp. námietky bu-

dú vyhodnotené. O výsledku bude písomne 

informovaný petičný výbor.

Na verejnom zhromaždení odzneli aj 
niektoré doplňujúce návrhy, ktoré boli in-
vestorom akceptované. Kedy budú do pro-
jektu zapracované?
Investor už spracováva pripomienky a opera-

tívne ich do projektu zapracuje. Po ich predlo-

žení budú znova prerokované na najbližšom 

zasadnutí stavebnej komisie, poprípade ná-

sledne podaná informácia na miestnej rade 

a miestnom zastupiteľstve.

Kedy by sa mal projekt revitalizácia Malo-
karpatského námestia po jeho odsúhlase-
ní začať realizovať?
Keďže ide o architektonickú štúdiu, po jej od-

súhlasení bude táto dokumentácia záväzná 

pre jednotlivých investorov, ktorí budú mať 

záujem realizovať výstavbu jednotlivých ob-

jektov v tejto oblasti.            kl

Informácie zo zastupiteľstva

Júlové rokovanie zastupiteľstva MČ BA-La-

mač sa uskutočnilo na dve „etapy“, preto-

že v  prvom termíne – 23. júla, ho starost-

ka O. Keltošová prerušila pre neuznášania-

schopnosť (prítomných bolo iba 6 poslan-

cov). Rokovanie pokračovalo o  týždeň – 

30. júla. 

Napokon poslanci všetky naplánované bo-

dy prerokovali. Medzi klasické body rokova-

nia MZ patrila správa mestskej polície za me-

siac jún, plnenie akčného plánu a  úloh jed-

notlivých odborov MÚ. Poslanci sa zaobera-

li aj kontrolou a  evidenciou sťažností podá-

vaných miestnemu úradu, ako aj pasportizá-

ciu nehnuteľného majetku. Miestna kontro-

lórka informovala, že po presťahovaní miest-

neho úradu je nový a hlavne uprataný archív 

na MÚ. Ďalej poslanci schválili odpredaj po-

dielu v spoločnosti Duspama, ktorej bola MČ 

BA-Lamač spoluvlastníkom, avšak iba 25-per-

centným, takže významne nemohla o hospo-

dárení spoločnosti rozhodovať. Na zasadnutí 

23. júla všetkých sedem prítomných poslan-

cov (Bartovič, Čačíková, Grom, Imrichová, 

Lučenič, Ondrišová a  Valentovič) schválilo

zmluvu o  prenájme priestorov pre cirkev-

nú materskú škôlku, ktorá od septembra bu-

de opäť fungovať na Zlatohorskej ulici. O týž-

deň 30. júla pokračovali poslanci v rokovaní 

o ďalších bodoch plánovaného programu. 

Rokovali aj o výstupe z verejného zhromažde-

nia občanov 15. júla k revitalizácii Malokarpat-

ského námestia, viac sa dozviete v samostat-

nom článku na tejto strane. Najbližšie rokova-

nie MZ BA-Lamač je naplánované na 17. sep-

tembra 2009.              kl

Hudobné leto pre mladých 
i starších 

Počas dvoch letných mesiacov si Lama-

čania v rámci Hudobného leta mohli 

vypočuť niekoľko koncertov. 

Aj keď spočiatku počasie neprialo, mnohí pri-

šli na Malokarpatské námestie a  zaspievali si 

i zatancovali so svojimi známymi, zaspomínali 

na staré časy. Každá veková skupina si mohla 

prísť na svoje, vybrať si z ponuky rôznych kon-

certov. Najprv to bol v júli koncert manželov 

Kollmanovcov spojený s vtipným hovoreným 

slovom, potom koncert skupiny Save the Cok-

kie, ktorá spieva všetky pesničky v anglickom 

jazyku. Výnimočný bol začiatkom augusta aj 

koncert country hudby – skupín Union City 

Grass a MTI, ktoré dopĺňala a tanečná skupina 

Sillmarion. Posledný koncert skupiny Grobiani 

bol rockový a bol určený hlavne pre mladších 

Lamačanov. No napriek tomu sa na námes-

tí zišli rôzne vekové kategórie. Tento koncert 

koncom augusta úspešne ukončil Kultúrne 

leto 2009.                                 mj

Revitalizácia Malokarpatského námestia po verejnom zhromaždení

V minulom čísle časopisu Lamačan sme informovali o hlavných benefitoch, ktoré by revitalizácia Malokarpatského námestia pre 

obyvateľov Lamača priniesla. K  tomuto významnému projektu bolo zvolané aj verejné zhromaždenie občanov 15. júla, kde sa 

mohli s projektom oboznámiť a získať aj ďalšie doplňujúce informácie od investora, ako aj od prítomných poslancov MZ BA-Lamač. 
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Rozhovor s Lamačanom

Pomáha ľuďom vyhrávať boj o život

Túžba po poznaní a neustála zvedavosť sú atribúty, ktorými možno označiť obetavého lekára prof. MUDr. Petra Kukumberga, Ph. D., 

prednostu  II. neurologickej kliniky  LF UK FNsP  akademika L.  Dérera v  Bratislave . Teší sa zo svojej danosti, schopností pomáhať 

ľuďom, vracať im zdravie, ale nadovšetko podieľať sa na tom, aby vyhrali boj o život. V tom je jeho hrdosť i pokora, úcta pred veľkole-

posťou zázraku prírody – ľudského života.

Malé dievčatká sa hrávajú na lekárky. 
Na čo sa hrajú malí chlapci?   

Mnohí na vojakov, ale niektorí možno na 

vojenských doktorov (v  tom veku skôr fel-

čiarov...)

Na aký popud sa vo vedomí začne rodiť 
pocit – chcem liečiť ľudí?

Liečbe chorôb predchádza ich rozpoznanie. 

Umenie medicíny (lebo medicína je odjak-

živa umenie ) sa začína v identifikovaní cho-

robného procesu, jeho príčin a  mechaniz-

mov daného indivídua (!) vzniku a pokraču-

je hľadaním adekvátnej liečby. To všetko sú 

fascinujúce, ale i zodpovedné kroky.

Mali ste okolo seba ľudí, ktorí vás inšpi-
rovali pre výber povolania?

Šľachetnou ideou medicíny ma inšpirovali 

knihy: Croninove Zelené roky alebo posta-

va Dr. Ravica z Víťazného oblúka E. M. Re-

marqua, ale mihli sa i skutoční lekári s  glori-

olou múdrosti a ľudskej prívetivosti. 

Na strednej škole ste sa učili biológiu, 
fyziku, chémiu s  cieľom, že ich budete 
potrebovať?

Túto tézu šíria kantori. Udávané predme-

ty som však „uznával“, hoci na  rozdiel-

nom stupni. Viac ma odmalička priťahova-

la Zdravoveda v  rodičovskej knižnici s  taju-

plnými obrázkami ľudského tela.

Uvedomovali ste si ťažkú zodpovednosť, 
ktorú ako lekár na seba vezmete?

Tento pocit, pretavený do vedomého ko-

nania s rizikom právne-morálneho posti-

hu sa akosi navodí po prevzatí titulu „me-

dicinae universae doctor“ a je každodenne 

konfrontovaný s  lekárovou praxou. Nesmie 

prerásť ani do  rutinnej profesionality, ale 

ani do neprimeraného alibizmu (ordinovať 

všetky dostupné vyšetrenia). Lekárova zod-

povednosť odráža jeho medicínske ume-

nie a  spočíva v izolovanom rozhodovaní sa 

nad každým chorým jednotlivcom.

Ako sa naučiť bojovať proti neviditeľné-
mu, nemilosrdnému nepriateľovi smrti?

Nedá sa nazývať smrť nepriateľom. Smrť 

je neodvratným koncom živých bytostí, 

ku ktorému spejeme. Bojovať treba proti 

zbytočnej smrti – nielen v podobe chorôb 

a úrazov, ale i  v  podobe nerešpektova-

nia princípov optimálneho životného štý-

lu v  našej úžasne turbulentnej až nebez-

pečne pretechnizovanej dobe. Každý deň 

by mal človek postáť a zrekapitulovať jeho 

priebeh! Poučiť sa z neho a zároveň zostať 

vďačný za jeho prežitie.

Máte profesionálnu deformáciu? Podve-
dome na každom hľadať chorobu?

Určite nie. Priam zakazujem svojmu okoliu 

študovať svoje neduhy v internete. Zvýšená 

introspekcia, laická fantázia narobia veľké 

zlo svojou scestnou sugesciou. Každá cho-

roba jednotlivca vykazuje individuálne prv-

ky, ktorých rozlúsknutie patrí výlučne leká-

rovi!  

Nosíte si ,,prácu“ v hlave domov?

Lekárom je človek ustavične. Kedykoľvek 

musí byť pripravený zasiahnuť, a  to v  širo-

kom spektre zdravotníckej pomoci či ohro-

zenia života. Doma si často „rozbaľujem“ 

nevyriešené prípady, hľadám asociácie, štu-

dujem. Celkom bezfrázovite pravdivá je to-

tiž veta, že lekár sa stále učí. 

Vyžaduje povolanie lekára odriekanie 
si? Napríklad voľného času, štúdium, 
i keď sa vám práve nechce?

Tento atribút lekárovho povolania – a  sú-

časne poslania – je síce neodmysliteľný, ale 

na druhej strane lekár ako človek musí ve-

dieť reprodukovať svoju pracovnú silu – re-

laxovať aktívne či pasívne. Mojou veľkou 

láskou je vážna hudba (opera).

Podľa čoho ste si vybrali špecializáciu?

Rozhodla priaznivá konštelácia: začínal som 

ako medik-elév na neurologickej klinike 

chýrneho profesora Cigánka, ktorý ma vo-

viedol do tajov nervstva a jeho chorôb. Už 

40 rokov som verný svojej profesii a praco-

visku na Kramároch.

Chodíte na pracovný obed s  kolegami. 
Skutočne sa najete, alebo ste stále v ro-
bote?

Obed je fyziologická potreba a  súčasne ví-

taná možnosť prerušenia profesionálneho 

pracovného toku. Túto časť dňa využívam 

na poklábosenie o  všetkom ostatnom, čo 

prináša život.

Môže vás ľudské telo ešte stále niečím 
prekvapiť, zaskočiť v  dobrom alebo 
zlom?

Akokoľvek závratný je medicínsky pokrok, 

stále sme len v štádiu nazerania do okienok 

makroskopickej či mikroskopickej mozai-

ky jedinečného „ľudského stroja“ riadené-

ho rozumom a  citmi. Celistvé pochopenie 

tejto unikátnej fresky nám však stále uni-

ká. Dobrý lekár musí byť preto trpezlivý, ale 

rozhodný, ustavične zvedavý a  pozorný – 

a nadovšetko pokorný.

Anica Seewaldová
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Okrem poslancov MZ BA-Lamač prijali na otvorenie 
hodov pozvanie aj predseda BSK Vladimír Bajan 

a starosta MČ Bratislava-Petržalka Milan Ftáčnik.

Napriek dažďu v piatok potešil deti kaukliar Krupala, 
asistovala mu Ivanka.

Aj keď vo veľkom daždi, ohňová šou zaujala 
prítomných.

Skupina Baba Jaga Band odštartovala 
sobotné popoludnie.

Hrubé hody 4. septembra odštartovali mažoretky.

Ľudí zahriala svojím slovensko-chorvátskym 
vystúpením Jadranka.

Deťom sa najviac páčili atrakcie – kolotoče ...

V stane vyslúžilých vojakov varili chutný guláš.

Vystúpili aj deti z Domu sociálnych služieb Rozsutec.

Slovenský Botticceli Maroš Bango mnohých svojím 
spevom dojal k slzám.

...a skákací hrad.

Moravskými piesňami potešila Záhorienka.



             HRUBÉ HODY 2009    - potešili deti i dospelých

Svojím vystúpením už tradične pobavila 
lamačská Rozálka.

Marika Godová potešila piesňami z operety 
i cigánskeho repertoáru.

Výbornú atmosféru vytvorila americká speváčka 
Nicole Mc Cloude.

Ďakujeme skupine Senzus, že svoju výhru v tombole - 
televízor - venovala Penziónu dôchodcov.

Vystúpením folkórneho súboru Devín vyvrcholil 
program hodov v nedeľu.

Svoje produkty prezentoval aj sponzor Auto Valušek.

Ľudia sa večer zabávali, spievali i tancovali...

Víťazke tomboly odovzdala cenu majiteľka 
Auto Valušek Klaudia Valušková.

Na záver hodov hrala i bavila skupina Eminent.

Najdlhší rad bol celú sobotu na skalický trdelník.

Do spevu i tanca vylákalo Lamačanov 
vystúpenie skupiny Senzus.

Ďakujeme sponzorom:
● Auto Valušek ● ZIPP ● Kalypso 

● Akzent Media ● OMNIA ● Art Glass 

Park Corvus Slovakia ● A jeden, čo 

nechce byť menovaný!

A sponzorom tomboly:
● Prvá cena Auto Valušek - auto na víkend
● Potraviny REMA ● Vŕšok II. ● Čviro - 

predajňa mäsa a predajňa zeleniny 

● Dobrý mäsiar ● Kvetinárstvo Kulla

Text i foto: K. Lepiešová
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Uznesenie č. 92/2009/V MZ Mestskej časti BA-

Lamač A. ukladá prednostovi MÚ vstúpiť do ro-

kovaní s manželmi Čačíkovými za účelom odkú-

penia časti pozemku.

Uznesenie č. 93/2009/V ku kontrole evidencie 

vybavovania sťažností a petícií za rok 2008. MZ 

Mestskej časti BA-Lamač A. berie na vedomie 

kontrolu evidencie vybavovania sťažností a pe-

tícií za rok 2008 s pripomienkami.

Uznesenie č. 94/2009/V ku kontrole a paspor-

tizácii nehnuteľného majetku MČ Bratislava-La-

mač. MZ Mestskej časti BA-Lamač A. berie na 

vedomie správu o  kontrole a  pasportizácii ne-

hnuteľného majetku s pripomienkami.

Uznesenie č. 95/2009/V k návrhu na odpredaj 

obchodného podielu v spol. Duspama, s.r.o.. MZ 

Mestskej časti BA-Lamač A. schvaľuje predlože-

ný návrh zmluvy o prevode obchodného podie-

lu v Duspama, s.r.o. a to za cenu 16 600 EUR.

Uznesenie č. 96/2009/V k  návrhu nájomnej 

zmluvy s  Cirkevnou materskou školou Gianny 

Berettovej Mollovej. MZ Mestskej časti BA-La-

mač A. schvaľuje predložený návrh nájomnej 

zmluvy s  Cirkevnou materskou školou Gianny 

Berettovej Mollovej .

Uznesenie č. 97/2009/V k správe o plnení uzne-

sení miestneho zastupiteľstva MČ Bratislava-La-

mač splatných k 16. júlu. MZ Mestskej časti BA-

Lamač A. berie na vedomie: splnené uznesenie 

Miestneho zastupiteľstva MČ Bratislava-Lamač 

číslo 79/2009/V, B. berie na vedomie priebežne 

plnené uznesenia Miestneho zastupiteľstva MČ 

Bratislava-Lamač čísla: 10/2007/V, 28/2008/V, 

83/2008/V, 1/2009/V, 2/2009/V, 51/2009/V a 

91/2009/V bez pripomienok.

Uznesenie č. 98/2009/V k návrhu žiadosti o vý-

menu bytu v nadstavbe budovy na Heyrovského 

ulici č. 2. MZ Mestskej časti BA-Lamač A. schva-

ľuje návrh žiadosti o  výmenu bytu č. 6 za byt 

č. 5 v nadstavbe budovy na Heyrovského ul. č. 2 

Gabriele Šteruskej bez pripomienok .

Uznesenie č. 99/2009/V k správe o uvoľnených 

nájomných bytoch v nadstavbe na Heyrovského 

ulici č. 2. MZ Mestskej časti BA-Lamač A. berie 

na vedomie predloženú správa o uvoľnených 

bytoch v nadstavbe na Heyrovského ul.č. 2 bez 

pripomienok a B. ukladá starostke a  predsed-

níčke Komisie pre veci sociálne, zdravotné a by-

tové, aby v čo najkratšom čase oslovili žiadateľov 

z  poradovníka na pridelenie nájomných obec-

ných bytov s pripomienkami.

Uznesenie č. 100/2009/V k  situačnej správe 

mestskej polície za mesiace máj a jún 2009. MZ 

Mestskej časti BA-Lamač A. berie na vedomie 

predloženú situačnú správu mestskej polície za 

mesiace máj a jún 2009 s pripomienkami.

Uznesenie č. 101/2009/V k  návrhu na zmenu 

uznesenia č. 117/2008/V zo dňa 18. 9. 2008. MZ 

Mestskej časti BA-Lamač A. ruší uznesenie MZ 

MČ Bratislava-Lamač č. 117/2008/V zo dňa 18. 9. 

2008 a B. schvaľuje B.1 zapojenie sa do verej-

nej výzvy splnomocnenca vlády SR pre mládež 

a  šport „Viacúčelové ihriská“ v lokalite školský 

dvor Základná škola Malokarpatské námestie č. 

1, B.2 prijatie záväzku MČ Bratislava-Lamač za-

bezpečiť spolufinancovanie celkových výdav-

kov projektu „Miniihrisko Lamač“ vo výške 1/3 

nákladov, čo predstavuje sumu do 16  597 EUR 

bez pripomienok.

Uznesenie č. 102/2009/V k  návrhu na zmenu 

uznesenia č. 117/2008/V zo dňa 18. 9. 2008. MZ 

Mestskej časti BA-Lamač A. ukladá  miestnemu 

kontrolórovi podať písomnú informáciu o prob-

léme odstránenia oplotenia školského dvora 

s pripomienkami.

Uznesenie č. 103/2009/V k  informácii o prie-

bežnom hodnotení plnenia úloh Akčného plá-

nu. MZ Mestskej časti BA-Lamač A. berie na 

vedomie priebežné hodnotenie plnenia úloh 

Akčného plánu za mesiac jún 2009 s  pripo-

mienkami.  

Uznesenie č. 104/2009/V k  návrhu zoznamu 

pamätihodností Lamača. MZ Mestskej časti BA-

Lamač A. schvaľuje návrh zoznamu pamätihod-

ností Lamača bez pripomienok.

Uznesenie č. 105/2009/V k informatívnej sprá-

ve o priebehu volieb do Európskeho parlamen-

tu MZ Mestskej časti BA-Lamač A. berie na ve-

domie predloženú informatívnu správu o prie-

behu volieb do Európskeho parlamentu bez pri-

pomienok.

Uznesenie č. 106/2009/V k výstupom z komisií 

MZ Mestskej časti BA-Lamač A. berie informá-

ciu na vedomie s pripomienkami.

Uznesenie č. 107/2009/V k návrhu na zaujatie 

stanoviska k žiadosti o poskytnutie dotácie pod-

ľa VZN č. 1/2005. MZ Mestskej časti BA-Lamač 

A. schvaľuje pridelenie dotácie na II. polrok 

2009 pre Občianske združenie Nádej pre Rozsu-

tec v sume 340 EUR s pripomienkami.

Uznesenie č. 108/2009/V k informácii o stave 

riešenia protihlukovej steny. MZ Mestskej čas-

ti BA-Lamač A. berie informáciu na vedomie 

a B. žiada prednostku, aby na septembrové za-

sadnutie miestneho zastupiteľstva prizvala ria-

diteľa Národnej diaľničnej spoločnosti, zástup-

cu investora Penta a  zástupcu Regionálneho 

úradu verejného zdravotníctva s  pripomien-

kami.

Uznesenie č. 109/2009/V k informatívnej sprá-

ve zo služobnej cesty v  Chorvátsku. MZ Mest-

skej časti BA-Lamač A. berie na vedomie pred-

loženú informatívnu správu zo služobnej cesty 

v Chorvátsku a B. schvaľuje finančný príspevok 

vo výške 331 EUR pre päť detí MČ Bratislava-La-

mač bez pripomienok.

Uznesenie č. 110/2009/V k informatívnej sprá-

ve o plnení príjmov rozpočtu MČ Bratislava-La-

mač v  roku 2009. MZ Mestskej časti BA-Lamač 

A. berie na vedomie informatívnu správu o pl-

není príjmov rozpočtu MČ Bratislava-Lamač 

v roku 2009 s pripomienkami.

Uznesenie č. 111/2009/V k prezentácii projektu 

„Revitalizácia Malokarpatského námestia“. MZ 

Mestskej časti BA-Lamač A. berie na vedomie 

záznam z verejného zhromaždenia občanov zo 

dňa 15. 7. 2009 k projektu revitalizácie Malokar-

patského námestia a B. žiada na základe požia-

daviek občanov vznesených na verejnom zhro-

maždení konaného 15. 7. 2009 vstúpiť do roko-

vania s investorom s pripomienkami.

Uznesenia zo zasadnutia Miestneho zastupiteľstva Mestskej časti Bratislava-Lamač, 23. 7. a 30 .7. 2009

Žabacie svadby
Čo sa to robí v Cigánskom potoku od povod-

ne? Svadobné škrekotanie nemá konca kraja. 

Začínajú s ľúbostnými spevmi už okolo trištvr-

te na osem večer a trvá to, 

kým nezačne svitať. Vraj 

sa vtedy žaby svad-

bia. Vyslala som zná-

mych, ktorí sa nebo-

ja tmy, aby skontro-

lovali, či je všetko

v poriadku, s prí-

slušným matri-

károm či sobá-

šiacim žabím 

ú r a d n í k o m . 

Možno majú aj starostu v Cigánskom potoku. 

Kto ho vie. Ale už je jasné, že žaby a žabiaky si 

žijú spolu bez papierov! Navyše si myslím, že 

asi striedajú partnerov. Ináč toľkú zaláskova-

nú výkonnosť ťažko pochopiť. Mal by sa s tým 

urobiť poriadok. Viete si predstaviť, koľko kŕ-

kotu a  škrekotania tu bude na budúcu jar? 

Okrem toho hlučnými svadbami rušia životné 

prostredie iných zvierat i nás, ľudí. Oni pácha-

jú hriechy a my nemôžeme spať.          

(as)

Žabí svadby
Čo sa to deje v Cigánském potoku od potopi? 

Svadebné vreščání nemá konca kraja. Začíňa-

jú s lúbostníma spjevma už kolem trištvrci na 

osem večer a trvá to až do svítáňá. Viprávjá sa, 

že to sa žabi svadbjá. Poslala sem tam svojich 

známich, kerí sa neboja tmy, nech opáčá, či je 

šecko v richtigu s matrikárem či sobášícím ža-

bacím úradníkem. Možnože majú aj richtára 

v Cigánském potoku. Kdo ví. Ale už je jasné, že 

žabi a žabáci žijú spolem na psí knížku! Navi-

še si mislím, že si partnerú strídajú. Ináč tolkej 

zaláskovanej víkonnosci čaško pochopit. Mje-

lo by sa to dat do porádku. Víte si predstavit 

kolko kŕkáňá a  vreščáňá tu bude na další ja-

ro? Kromje teho dzivokýma svadbama rušá ži-

votní prostredí, šecki ostatné zvírence, ale aj 

nás, ludzí. Oni páchajú hríchi a mi nemožeme 

spat.             

(bv)
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Jubilanti

September 2009
90 rokov Juliana Trojánová
 Zita Palkovičová
 Mária Skačiková
 Aurélia Galbová

80 rokov Mária Petrášová

75 rokov Juraj Varga
 Anton Smolinský
 Izabela Čarnogurská 

Všetkým jubilantom blahoželáme! 

Údaje pochádzajú z Ohlasovne trvalého poby-

tu BA - Karlova Ves. Za prípadné uverejnenie ne-

aktuálnych údajov sa vopred ospravedlňujeme.

V júli a auguste sa 
v Lamači narodili:

9. 7.  Matej Šefčovič
9. 7.  Matej Bucovský 
18. 7. Filip Mrva
10. 8.  Matúš Adamkovič

Aj vtedy, keď ešte pracovali, chodili aspoň 

3-4 hodiny týždenne po lamačských ces-

tách a chodníkoch. „Voľakedy sme zvláda-

li i  cestu na Klanec a  prechádzku na Že-

leznú studničku,“ hovorí O. Havlík. „Dnes 

mám už predsa len o pár rokov viac a no-

hy ma až tak neposlúchajú, tak sa prechá-

dzame už len po Lamači.“ Radšej chodia po 

starom Lamači, kde už poznajú takmer všetky 

zákutia, ploty, psov... Veru psičkárov pravidel-

ne stretávajú aj na svojej „trase“ po sídlisku, 

denne zhruba v rovnakom čase tých istých. Už 

šesť rokov sa prechádzajú každý deň, nieke-

dy predpoludním, niekedy popoludní, ako im 

čas i chuť vyjde. Aj ja ich pravidelne stretávam 

niekoľkokrát do týždňa v okolí penziónu a fut-

balového štadióna Na barine. „Áno, tadeto 

chodíme často a  radi,“ vysvetľuje pani Ale-

na. „Zopár ľudí tiež pravidelne stretávame, 

zdravíme sa, prehodíme slovko-dve.“ „Na-

ozaj chodíte každý deň?“ nedá sa mi nespý-

tať. „No, prechádzku vynecháme, iba keď 

je naozaj veľká búrka alebo snehová chu-

melica,“ dodáva s úsmevom pán Oskar. A tak 

týmto sympatickým manželom prajeme ešte 

veľa spoločne prejdených kilometrov po La-

mači.                                  

  kl

Kilometre po lamačských cestách a chodníkoch

Bývajú v Lamači už 21 rokov, presťahovali sa sem z blízkej Dúbravky. Manželia Oskar 

a Alena Havlíkovci zo Studenohorskej ulice denne, či je teplo alebo zima, dážď ale-

bo sneh, prejdú svojím tepom za jeden a pol hodiny aj dvakrát celý Lamač.  Takto „kráča-

jú“ každý deň, odkedy sú obaja na dôchodku, pán Oskar už od roku 1996, jeho manžel-

ka Alena je doma od roku 2003. 

Od ktorého roku  pôsobí Montessori v La-
mači?
Naša materská škola pôsobí v Lamači už viac 

ako 16 rokov, teda od roku 1993 a základná 

škola súvisle viac ako 13 rokov, teda od roku 

1996. 

Aká je hlavná myšlienka  škôlky a školy 
Montessori v porovnaní s „bežnými“ za-
riadeniami? 
V našej škôlke a škole sme zameraní na die-

ťa, jeho potreby a rozvoj jeho individuálne-

ho potenciálu. V našich zariadeniach si die-

ťa slobodne vyberá činnosť, čím stabilizu-

je svoju pozornosť, má väčšiu psychickú rov-

nováhu, spontánne vykonáva aktivity, obvyk-

le je disciplinovanejšie. Podporujeme krea-

tivitu, samostatnosť. Deti vykonávajú zmys-

luplnú činnosť s učebným materiálom, zdo-

konaľujú svoje zručnosti a schopnosti. V na-

šich triedach MŠ a ZŠ nepoužívame hračky, 

ale máme pomôcky a  materiály premyslene 

navrhnuté, aby poskytovali podnety na vnú-

torný rast detí. Všetko zariadenie je rozmer-

mi prispôsobené deťom: pomôcky a náradie 

je v skrinkách vo výške prístupnej všetkým 

deťom, priestory sú funkčné a jednoduché.

Netradičné metódy a učebné pomôcky dovo-

ľujú už deťom v materskej škole získať vedo-

mosti bežne dostupné až deťom základných 

škôl: písanie, čítanie, počítanie, násobenie, vý-

hľad do desiatkovej sústavy, základné geo-

metrické predstavy, orientácia na mape sveta, 

základné geografické pojmy, flóra a fauna jed-

notlivých svetadielov, elementárne predsta-

vy o vesmíre a iné. Deťom umožňujeme roz-

víjať sa k samostatnosti v rôznych oblastiach 

praktického života, starostlivosti o seba a svo-

je okolie. Veľký dôraz kladieme na ohľaduplné 

a zdvorilé správanie.

Ako je to s prijímaním detí do vašich zaria-
dení? Koľko tried máte dovedna?
V našej MŠ môžeme mať okolo 50 detí a v ZŠ 

tiež približne toľko, o voľných miestach sa 

možno informovať na našich kontaktných te-

lefónnych číslach 0902 938 835 a 0911 542 039. 

Do MŠ prijímame deti priebežne, podľa potre-

by, do ZŠ obvykle na začiatku školského roka.

Od začiatku nového školského roka ste 
v bývalej budove miestneho úradu. Na 
koľko rokov ste ju získali?
Miestne zastupiteľstvo nám schválilo prená-

jom bývalej budovy miestneho úradu na 4 ro-

ky s možnosťou jej predĺženia.

Ako sa vám podarilo uskutočniť rekon-
štrukciu budovy?
Uskutočnili sme rozsiahlu rekonštrukciu bu-

dovy, vymenili sme okná a zateplili sme južnú 

fasádu, z  bezpečnostných dôvodov sme boli 

nútení úplne zrekonštruovať rozvody elektri-

ny. Rekonštrukciu sme stihli v relatívne krát-

kom čase. Bolo to spojené aj s istými neprí-

jemnými následkami pre občanov obývajú-

cich byty na 2. poschodí budovy. Aj touto ces-

tou im ďakujeme za trpezlivosť a ústretovosť.

Čo pre vás znamená spojenie škôlky a ško-
ly do jedného priestoru?
Spojenie do jedného objektu pre nás zna-

mená hlavne zlepšenie a zefektívnenie našej 

práce, kontinuálny prechod zo škôlky do ško-

ly, možnosť vzájomnej spolupráce menších 

a väčších detí na niektorých projektoch a akti-

vitách, v neposlednom rade zlepšenie spolu-

práce v rámci nášho kolektívu, čo sa iste pre-

javí ešte lepšou a podnetnejšou atmosférou 

pre naše deti.

K. Lepiešová

Montessori – podporujeme kreativitu a samostatnosť

Od začiatku školského roka 2009/10 sa súkromná materská škola so škôlkou Montessori presťahovala do nových jednotných 

priestorov – bývalej budovy Miestneho úradu Bratislava-Lamač na Heyrovského ulici. O výhodách tohto nového pôsobenia sme 

sa porozprávali s jej riaditeľom Ivanom Jurášom.
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Štvrtok

8,30 – 10,00: Fitlopty s Dankou

10,00 – 11,30: Herňa s Lydkou a Martinkou

17,00 – 18,00: Brušné tance pre mamičky

18,00 – 19,00: Cvičenie pre tehuľky s Jankou

Piatok

10,00 – 11,30 : Herňa s Katkou a Renátkou

16. 9. o 17 hod.: Divadielko o Vidličke Aničke 

+ workshop hráme svojim deťom s  Kristín-

kou Letkovou. Vstupné 1 euro. Vzhľadom na 

priestorové možnosti je nutné sa záväzne pri-

hlásiť.

Program kina na september

6. 9.:  MAMMA MIA! – pesničky skupiny 

ABBA a čarokrásny grécky ostrov, 18. 

hod., 2,5 € 

19. a 20. 9.:  Anjeli a démoni – film pod-

ľa predlohy DANA BROWNA o hľada-

ní dôkazov o znovuobnovení starove-

kého tajného bratstva, 18. hod., 2,5 € 

26. 9.: HARRY POTTER A POLOVIČNÝ PRINC 

– ďalšie pokračovanie o čarodejníckom 

učňovi, 15.30 a 18. hod., 2,5 € 

27. 9.: BRATISLAVAFILM – film o drsnej reali-

te hlavného mesta, 18. hod., 2,5 €

Úradné hodiny MÚ Bratislava-Lamač

Pondelok  10.00 – 12.00 13.00 – 17.00

Utorok  nestránkový deň

Streda  8.00 – 12. 00   

   13.00 – 17.00

Štvrtok  8.00 – 11.00

Piatok  nestránkový deň

Overovanie podpisov a listín:

Pondelok 8.00 – 11.00 13.30 – 16.30

Utorok: 8.00 – 11.00 13.30 – 15.30

Streda: 8.00 – 11.00 13.30 – 16.30

Štvrtok: 8.00 – 11.00 13.30 – 15.30

Piatok: 8.00 – 11.00

Najbližšie zasadnutie miestnej rady - 15. 10. 

a miestneho zastupiteľstva - 17. 9. 2009.

Knižnica pozýva

(sídli v budove Základnej školy) 

Malokarpatské námestie 1

tel.: 02/64 789 737

Zodpovedná pracovníčka: Milada 

Janžová

Výpožičné hodiny

Pondelok   13.00 – 19.00

Utorok   13.00 – 16.00

Streda  13.00 – 19.00

Štvrtok   13.00 – 16.00

Piatok   zatvorené 

Inzercia

● Dám do prenájmu uzavretú garáž na Heyrov-

ského č. 5. Tel.: 0915 729 433, 0903 103 684
● Maľby, stierky, nátery! 0903 174 236
● Opravujem WC, vodovodné batérie, upchatý 

odtok. Tel.: 0904 572 977
● AKO ČISTO! Upratujeme spoločné priestory 

v  obytných domoch. Už názov firmy hovorí, 

akí sme! Michal Kotraba 0905 124 961
● Zdravotná sestra – dôchodkyňa príležitostne 

opatrí dieťa od 3 rokov, so školákom prebera-

nie učiva, vrátane AJ. Tel.: 0948 009 504
● Rezanie a búranie betónu: 0908 459 155
● Predám na Heyrovského veľký slnečný 2-iz-

bový byt 75,45 m2, 6/11 posch., orient. J-Z, 

čiastočná rekonštrukcia. Tel.: 0904 002 976
● Hľadám prácu ako recepčná alebo asistent-

ka. Tel.: 0907 381 896
● Darujem za odvoz bielu gala skriňu, spodná 

je na vešanie a nadstavec je na ukladanie.

Kontakt : 02/64 36 21 36, mob.: 0904 622 071

ZMLUVNÁ DOPRAVA

VÁŽENÍ ZÁKAZNÍCI, Dovoľujeme si vás upo-

zorniť na novovzniknutú dopravnú spoloč-

nosť anielik, ktorá pre vás pripravila množ-

stvo nových služieb za veľmi príjemné ceny.

Viac informácií získate na www.anielik.sk

Bezplatné telefónne číslo: 0800 14 00 84

Preprava osôb – rozvoz tovaru – odvoz 

automobilov – malé sťahovanie – donáška 

nákupov do domu – doprava zamestnan-

cov – doprava zdravotne postihnutých

Program OZ Dúha – Tábornícky 

oddiel Carrigo 

9. 9.: Schôdzka oddielu Carrigo, 16. - 19. 

hod., klubovňa ZŠ Lamač

10. 9.: Psychohry pre dospelých (prvá sku-

pina), 19. – 22. hod., klubovňa ZŠ Lamač

13. 9.: Výlet do okolia Lamača – deň v lese 

plný hier. Zraz o 8,30 pred školou. Jedlo a pi-

tie so sebou. 

16. 9.: Schôdzka oddielu Carrigo, 16. - 19. 

hod., klubovňa ZŠ Lamač

19. 9.: Posledné spojenectvo – bojovka 

v lesoch v okolí Bratislavy. Bližšie informácie: 

v klubovni. 

23. 9.: Schôdzka oddielu Carrigo, 16. - 19. 

hod., klubovňa ZŠ Lamač

24. 9.: Psychohry pre dospelých (prvá sku-

pina), 19. – 22. hod., klubovňa ZŠ Lamač

26. 9.: Sokolícke hody – deň plný súťaží, hier 

a dobrého jedla. Lúka pod lanovkou, Snežien-

ka-Kamzík. Bližšie inf. na http://carrigo.oz-du-

ha.sk  

Detský folklórny súbor Rozálka – pravde-

podobne každý pondelok a  stredu od 17,30 

-18,30 hod. v telocvični ZŠ, kontaktujte Máriu: 

0911 321 206.

Všetky akcie oddielu T.O. Carrigo sú prístup-

né pre verejnosť, pred výletom prosíme ne-

členov oddielu oznámiť účasť na tel.: 0903 

729 814, alebo 0903 230 737 kvôli pripravova-

nému programu (hry, súťaže atď.)

Program MC Obláčik 

na september 2009

Vážené rodinky,

radi vás privítame v  našich nových priesto-

roch na Zlatohorskej ulici 18 s novými, ale aj 

osvedčenými aktivitami. Všetci ste srdečne 

vítaní! 

PRAVIDELNÉ AKTIVITY

Pondelok

8,00 – 10,00: Rytmické cvičenia s Jankou

10,00 – 11,30: Herňa s Evkou a Janette

16,30 – 18,30: Hudobné krôčiky s Erikou

Utorok

9,00 – 10,00: Znakovanie – Bábätká „hovoria“

10,00 – 11,30: Bábätkovo s Elenkou pre deti do 

12 mesiacov

17,00 – 18,00: Tancovanie v baby šatkách

19,00 – 20,00: Cvičenie pre maminky s Jiřím

Streda

9,00 – 10,00: Herňa s Marcelkou, hovoríme po 

anglicky, len pre členky MC

10,00 – 11,00: Herňa so Silviou

17,00 – 18,00: Večerníček: Zahrajme si divadlo 

s Hodinou deťom


